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REDACCIÓ4Pel que fa a Sa-
rrià-Sant Gervasi, la situació
del català és millor que a la de la
mitjana de la ciutat. De fet, és el
segon districte on la xifra de ciu-
tadans que tenen el català com
a llengua habitual és més alta.  

Així doncs, la xifra de sa-
rrianencs que fan servir el cata-
là habitualment és 11 punts su-
perior (51,3%) que la mitjana
dels barcelonins (40,3%), se-
gons l’Enquesta de Serveis Mu-
nicipals de 2014. Respecte al
2013 però, la situació ha empit-
jorat lleugerament, ja que llavors
el català era la llengua habitual
pel 53,8% dels sarrianencs.

On també s’ha empitjorat
una mica al districte és en la xi-
fra de gent que parla el català.
Mentre que l’any 2013 eren  el
86,7% de veïns, el 2014 aques-
ta xifra va baixar fins al  84,1%. 

També cal destacar que les
xifres dels sarrianencs que es-
criuen el català va millorar del
2013 al 2014, ja que es va pas-
sar d’un 67,9% a un 70,5%.  Fi-
nalment, pel que fa a la com-
prensió, la situació ha empit-
jorat molt poc, ja que el 2013
eren el 98,8% els sarrianencs
que entenien el català, mentre
que l’any passat la xifra va
passar al 98,1%.

Sarrià-Sant Gervasi, el segon
districte on es parla més català

Reportatge

Barcelona és una ciutat bilingüe
amb el castellà com a llengua pre-
ponderant. Aquesta és la princi-
pal conclusió a la qual s’arriba si
s’observen les xifres sobre la
qüestió. 

Un cop d’ull a les darreres
Enquestes de Serveis Municipals
permet observar com la llengua
habitual de la ciutat, el castellà,
ho és de més de la meitat dels
barcelonins. Segons l’última d’a-
questes enquestes, la referent al
2014, la llengua de Cervantes és
l’habitual del 55,5% dels barce-
lonins, mentre que el català ho és
del 40,3% dels ciutadans. Aques-
ta és una realitat que en els úl-
tims anys s’ha mogut al voltant

d’aquestes xifres, tot i que en els
dos últims anys el català ha ex-
perimentat un lleuger retrocés.
Si des del 2008 al 2012, aquest
percentatge va passar del 39% al
43,4%, el 2013 es va reduir al
42,7% i l’any passat va ser del
40,3%.

INFORME SOBRE ELS GREUGES
En el marc de l’ús de les diferents
llengües que hi ha en un Estat, o
en una zona concreta del seu te-
rritori, també hi juga un paper
important l’acció que desenvo-
lupen els governs per promoure
i protegir aquestes llengües.

En aquesta línia, recentment
el Departament de Cultura ha
publicat l’informe ‘Greuges con-
tra la llengua catalana 2010-2013’,
un document que recull els in-
compliments de l’Estat envers la
Carta europea de les llengües re-

gionals o minoritàries. Segons la
Direcció General de Política Lin-
güística, l’estudi “constata la vo-
luntat de recentralització de com-
petències i de refermament del
castellà a Catalunya per part de
l’Estat”. 

El document també assenya-
la com a greuges que pateix el ca-
talà per part de les autoritats es-
panyoles “la nul·la receptivitat de
l'Estat a les recomanacions del
Comitè de Ministres del Consell
d’Europa i les dificultats d'ús
del català a les institucions eu-
ropees”. Finalment, també apun-
ta els “obstacles” que l’Estat posa
a l’aplicació del CELRoM –un
conveni internacional aprovat
pel Consell d’Europa i que Es-
panya ha firmat– com ara “el
Projecte de llei estatal d’educació,
promogut pel Ministeri d’Edu-
cació, Cultura i Esport”.

El català recula
» Després de cinc anys creixent, l’ús del català entre els barcelonins ha caigut en els últims dos 

» La Generalitat presenta un informe on recull els greuges de l’Estat amb la llengua pròpia de Catalunya

Albert Ribas
BARCELONA

Només quatre de cada deu barcelonins té el català com a llengua habitual. Foto: Arxiu
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Actualitat a la xarxa

#Estrella#Canvi #Sorpasso?

@apuente: El concejal de ICV-EUiA Quim
Mestre tiene como principio no estar
nunca con un partido que pueda ganar las
elecciones.

@JEFFERSONCATALA: Vista l'enquesta 
d'El Mundo sobre Barcelona, és fonamental
que la CUP aconsegueixi fer-se un lloc a 
costa de Colau.

@Eugismo: Si Jérémy Mathieu sigue 
marcando goles tan importantes para el
Barça, por mí se puede fumar hasta
las distancias.

Un diari plural Un diari participatiu

Sempre hi ha hagut una estra-
nya tendència en certs ambients
independentistes de criticar tot
allò que ERC faci o deixi de fer.
És igual que sigui l’únic partit
amb possibilitats reals que, amb
més o menys encerts, hagi sacse-
jat el país per avançar cap a l’alli-
berament nacional. O que, com a
camàlics de la política catalana,
hagin empès l’autonomisme cap
a la ruptura amb l’Estat. Al final,
ERC acaba sent el boc expiatori
fàcil de l’independentisme fàcil, i
sempre estarà en el punt de mira. 

Fins i tot la mateixa militància
a vegades ha estat la més irres-
ponsable a l’hora de valorar què
tenien entre mans. Els dards van
i venen; per si és un partit amb
massa perfil de partit, o per si és
un partit que accepta massa inde-
pendents. Per si és massa assem-
bleari, o si n’és massa poc. Per si és
massa d’esquerres, o fa el joc a
Convergència.

ERC és l’esquerra singular
d’arrel no marxista que la gauche
divine sucursalista mai ha pogut
suportar, i també l’adversari real
del bàndol històric que representa
el regionalisme de la Lliga. Per
això a ningú li hauria d’estranyar
que entre ERC i CiU hi hagi un
abisme de tradició política que fa
que l’entesa sigui un calvari. Par-
tint d’aquí, doncs, seria saludable
que s’entengués que ERC no en-
trarà mai en el joc de l’abraçada de
l’ós convergent ni en muntatges
unitaris sense un horitzó diàfan,
sinó tot el contrari, hi anirà a com-
petir precisament per fer un país
millor i arrossegar Convergència
cap a la independència. Perquè és
només des de la competència
quan surten les millors idees i els
líders més ben preparats. 

4Competència
per Eric Herrera                                                                                                              

4Com a casa, enlloc
per Sergi Villena 

Atesa l’esperada negativa del
Madrid d’acollir la final de Copa,
el Barça tindrà la satisfacció de
jugar-la a casa. 

Un cop es va confirmar la
impossibilitat de disputar el
matx al camp del Madrid, el FC
Barcelona va mostrar la seva
preferència per jugar al Camp
Nou, mentre que els bascos es
decantaven per San Mamés.
Finalment, es van fer votacions
entre els membres de la Fede-
ració Espanyola i va guanyar
l’estadi barceloní. Sens dubte, és
el millor escenari possible. És el
mateix estadi, el camp amb
més aforament, sense haver de
viatjar, la gespa en el millor es-
tat… Objectivament, tot són
avantatges. L’únic risc, que sem-
pre hi és, respon al fet que si
caus derrotat sembla més greu.
El Madrid ho sap prou bé, i en-

cara els cou la humiliant derrota
a la final de Copa contra el De-
por l’any del centenari del club
madrileny. Aquella final de l’a-
ny 2002 ha passat a la història
com la del “Centenariazo” però
no cal cridar el mal temps.

L’atenció mediàtica estarà
centrada en el tema dels xiulets
a l’himne espanyol. El record de
les dues darreres finals dispu-
tades entre Barça i Athletic és
molt present, i sembla que es
vulgui magnificar per a escalfar
l’ambient previ. En l’horitzó
podria haver-hi també la pos-
sibilitat de sancionar al Barce-
lona si no pren mesures dissu-
assives. Per si de cas, el club ha
estat hàbil dient que aquest dia
el Barça únicament lloga l’esta-
di i que és la FEF la que ha d’as-
segurar-se que no hi hagi inci-
dents importants.

La Vanguardia dóna cobertura
servicial a Construïm en el seu
objectiu de convertir-se en par-
tit polític amb voluntat de des-
construir el procés sobiranista
democràtic i pacífic de Catalu-
nya. El seu líder i principal
ideòleg és Josep Anton Duran
Lleida, malgrat que encara és
dirigent d’Unió Democràtica
de Catalunya. Escandalós.

El manifest fundacional
“Som el que Construïm” porta
14 signatures. Duran no hi fi-
gura en un intent estèril de fer
veure que ell és simple obser-
vador d’una operació ben vis-
ta per l’espanyolisme. Pot qua-
lificar-se de cinisme el fet que
Duran, que ho sap tot de Cons-
truïm, doni la benvinguda al
manifest de Construïm fent-se
el sorprès. El dia en què es pu-
blica aquest document, Du-
ran escriu aquest tuït: “Per
defunció d’un familiar porto un
matí complex i no he llegit a
fons l’article “Som el que Cons-
truïm” a La Vanguardia”. Tot
s’hi val, també una defunció.

Un dels signants és Fran-
cesc Torralba, director de la cà-
tedra Ethos d’ètica aplicada. És
legítim preguntar a l’expert si és
ètic que s’amagui expressa-
ment el nom de Duran en el
manifest de Construïm quan
tothom sap que ell n’és el líder
i l’ideòleg. És legítim preguntar-
li si és ètic que el dirigent d’un
partit, en aquest cas Unió De-
mocràtica, posi en marxa l’o-
peratiu per crear un altre par-
tit com Construïm. L’estratègia
de Duran, encara que ell es
faci el desentès, inclou la pro-
pera presentació d’un manifest
amb un centenar d’adhesions.

És legítim preguntar-li si és
ètic que es faci la comèdia que
Duran no té res a veure amb
Construïm. Les tres preguntes
tenen una mateixa resposta.
Construïm de Duran no és ex-
emple d’ètica política.

Cal deixar clar un altre as-
pecte. El manifest indica que
un dels fonaments de Cons-
truïm és “l’humanisme integral
forjat en la cultura cristiana”.
Això no és cap novetat. Els
partits catalans (dirigents, mi-
litants, votants) beuen al llarg
de la seva història, amb encerts
i errors, de la cultura cristiana
que forma part de les arrels de
Catalunya.

Duran segueix els passos
que fa anys va seguir Anton
Cañellas quan es va separar
d’Unió Democràtica per par-
ticipar en una mena de Cons-
truïm que llavors fou UDCA
(Unió Democràtica Centre
Ampli). Cañellas i UDCA fra-
cassaren. Ara l’objectiu de
Duran amb Construïm és des-
construir el sobiranisme ca-
talà. Per això Duran fa im-
mensament feliç a ultra es-
panyolistes com José Bono. El
dia de presentació del mani-
fest de Construir, Bono elo-
giava en una entrevista ra-
diofònica amb Mònica Terri-
bas a ciutadans com Albert Ri-
vera i Duran. Els tres (Bono,
Duran, Rivera) comparteixen
el mateix objectiu de des-
construir el procés sobiranis-
ta. Si els demòcrata cristians
i catalanistes Manuel Carras-
co Formiguera i Miquel Coll
Alentorn, assassinat i perse-
guit respectivament pel fran-
quisme, aixequessin el cap!

per Oriol Domingo

4Deconstruir la sobirania
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@GrassonetBord: No sé si en Toni Cantó
pot estar dubtant ara entre tornar al teatre
o seguir en política, però si acaba 
fitxant per C's no li caldrà triar.

@Apujolmas: El full de ruta d'UDC amb
"consulta acordada" està en sintonia 
amb l'esperit de Pasqua: demana un 
miracle!

@encampanya: Gent d'ERC que es mor de
ganes de fer acudits sobre Toni Cantó però
que pensen en Puigcorbé i opten per 
plorar molt fort.

Un diari obert

Opinió en 140 caràcters

El pavelló de la Fira de Cornellà s’om-
plia a vessar per assistir a l’acte 27-09-
2015: On tot comença, en què l’ANC feia
públic, després de dos mesos de feina in-
terna, les diferents propostes que per-
metran que tota la maquinària de l’or-
ganització es posi de nou en marxa
amb un sol objectiu: que l’independen-
tisme guanyi clarament les pròximes
eleccions del 27 de setembre.

El passat 4 de març, el plenari del Se-
cretariat Nacional de l’ANC va debatre
i aprovar, amb un sol vot en contra, el
Full de ruta 2015-2016 i la Ponència
marc complementària. Des de l’endemà
mateix, les assemblees territorials i ex-
teriors de l’ANC disposen d’ambdós tex-
tos per tal de poder debatre’ls i pre-
sentar-hi esmenes, si ho creuen conve-
nient. Els textos definitius els aprova-
rà l’Assemblea General del pròxim 12
d’abril.

La proposta de Full de ruta del Se-
cretariat Nacional de l’ANC presenta dos
grans eixos de treball a curt termini i que
podríem resumir en: El primer, construir
la unitat d’acció imprescindible entre la
societat civil, les  institucions i els par-
tits polítics i, segon, orientar adequa-
dament el treball per augmentar la in-
cidència social de l’ANC, arribant a sec-
tors socials escèptics amb la indepen-
dència. En aquest sentit prenen especial
importància les accions inscrites en el Pla
d’Actuació 2015-2016.

L’ANC avisa els partits que podria
anar a les eleccions. Impulsaria una can-
didatura de país si els partits no s’avin-
guessin a pactar uns punts mínims d’u-
nitat d’acció.  L’ANC mou fitxa perquè
les eleccions del 27 de setembre siguin
un autèntic plebiscit per la indepen-
dència de Catalunya. La ponència polí-
tica aprovada pel secretariat i que hau-
rà de ser validada en l’assemblea gene-
ral del 12 d’abril, demana als partits que
hi hagi unitat d’acció amb la societat ci-
vil. I proposa un punt programàtic
comú perquè després del 27-S comen-
ci el procés cap a la independència. Un
procés que l’ANC preveu que serà de sis
mesos o d’un any i mig, depenent de si
l’estat espanyol s’avé a negociar o no.

Per fer possible que les eleccions del
27S esdevinguin plebiscitàries i que, com
a conseqüència, siguin les eleccions de-

finitives que ens han de portar a la
proclamació de la República catalana,
des de l’Assemblea treballarem inten-
sament en els tres eixos bàsics del nos-
tre Pla d’actuació: Incidència social, in-
cidència política i mobilització social.
Respecte a l’eix d’incidència social, l’ob-
jectiu principal continua sent el mateix:
augmentar la majoria social favorable a
la independència.

L’ANC vol insistir i remarcar sobre
els perquès de la independència. Volem
proclamar una nova República catala-
na independent que comporti el com-
promís de construir un país nou, un país
per a tothom. Volem la independència
perquè disminueixin els actuals des-
equilibris socials. Volem un estat de dret,
democràtic i social i això vol dir que cal-
drà millorar i ampliar tot allò que faci re-
ferència als drets socials: salut, ense-
nyament, habitatge, pensions, atur, ser-
veis socials…

Per fer possible que les eleccions del
27S esdevinguin plebiscitàries i que, com
a conseqüència, siguin les eleccions de-
finitives que ens han de portar a la
proclamació de la República catalana in-
dependent, des de l’Assemblea treba-
llarem intensament en els tres eixos bà-
sics del nostre Pla d’actuació: Incidèn-
cia social, incidència política i mobilit-
zació social.

Respecte a l’eix d’incidència social,
l’objectiu principal continua sent el ma-
teix: augmentar la majoria social favo-
rable a la independència. Les accions d’a-
quest eix buscaran incidir més directa-
ment en els diferents àmbits a través
d’un missatge clar de futur, un missat-
ge en què es facin ben palesos els valors
de l’ANC: llibertat, democràcia i justícia
social.

L’ANC  insisteix a remarcar  els
perquès de la independència. Volem pro-
clamar una nova República catalana in-
dependent que comporti el compromís
de construir un país nou, un país per a
tothom. Volem la independència perquè
disminueixin els actuals desequilibris so-
cials. Volem un estat de dret, democrà-
tic i social i això vol dir que caldrà mi-
llorar i ampliar tot allò que faci referència
als drets socials: salut, ensenyament, ha-
bitatge, pensions, atur, serveis socials, i
molts altres interessos bàsics del país.

4Al peu del canó
per Sebastià Barrufet 

Vagi per endavant que una tragèdia com
la viscuda avui fa una setmana escassa
treu qualsevol mena de transcendència
a si trobem a faltar o no la nostra llen-
gua en una placa en terres alpines. Els
que trobem a faltar, i ens manquen de
veritat, són les víctimes, que sota cap
concepte mereixien viure, i patir, una cir-
cumstància tan brutalment sagnant
com injusta i innecessària. I el nostre re-
cord ha de ser per elles i pels familiars
i amics que no deuen viure un moment
especialment tendre. Des d’aquí dos
mots prou clars: reconeixement i com-
prensió.

Deia Baudelaire que la gran virtut del
diable és fer-nos creure de la seva in-
existència i l’Aloixa als aclamats Ger-
mans Karamazov també ens recordava
que tot podia ser possible en un món
descregut i sense Déu. És clar, i evident,
que hom pot no creure i ser un virtuós,
de la mateixa manera que certes creen-
ces, o formes de comprendre-les, poden
induir-te a comportaments immorals o
assassins. No és per aquest article, ni
aquest articulista, discutir sobre les
raons que portaren al copilot de l’avió a
fer semblant bestiesa però quan parlem
que vivim en una societat creixentment
deshumanitzada, i desviada d’un conjunt
de valors tradicionals i de moral relati-
vista, hauríem d’adonar-nos que, sense
voler, ens acostem a la barbàrie i ens allu-
nyem de la civilització.

Que la nostra llengua no es trobi en
una placa o en un monument a França
no hauria de sorprendre a ningú. Fran-
ça té una llarga i extensa tradició de ne-
gació de tot allò que s’allunya del patró
jacobí i homogeneïtzador. O millor dit,
hauria de sorprendre a tots els qui pre-
diquen i es confessen seguidors de l’Es-
panya plural i d’un encaix satisfactori de
Catalunya a Espanya, i ja no diem a la
pròpia França. Al món, o ets un Estat o
no ets ningú. Als vuitanta, he escrit mol-
tes vegades, una colla de catalanistes –
i europeistes- ben intencionats i, tant o
més ingenus, creieren que amb el pro-
cés d’integració europeu el fet diferen-

cial català, no només seria respectat,
sinó, fins i tot, incrementat al nivell com-
petencial, jurídic i normatiu. La realitat
fou molt més prosaica i decebedora, Ca-
talunya va beneficiar-se de formar part
de la UE en tant que regió espanyola,
però no pas pel fet de ser catalans. El fa-
mós, i inútil, Comitè de les Regions mai
va arribar a ser la cambra política que an-
helaven solvents catalanistes com Pujol,
Maragall, i tants d’altres a dreta i es-
querra de l’arc polític, i nacions com Ca-
talunya eren equiparades a pobles de Lu-
xemburg o a regions sense cap mena de
consciència nacional. Qui ho volia veu-
re ja se n’adonava llavors però a casa
nostra una determinada i suposada
prudència, aconsellava fer la vista gros-
sa i mantenir un pensament acrític so-
bre les nostres relacions amb Europa i
el mateix Estat espanyol.

Avui les coses han canviat molt i a
casa nostra una part important de la ciu-
tadania, en especial els menors de cin-
quanta anys que no han viscut amb ri-
gor el pes del franquisme, entenen que
l’emancipació nacional, o sigui la inde-
pendència, és l’únic instrument viable i
eficaç per fer tirar el nostre país enda-
vant i guanyar-nos el respecte i el reco-
neixement exterior que ara, indiscuti-
blement, no gaudim ni tenim. Si entre
les víctimes de l’avió de German Wings
hi hagués un ciutadà andorrà la nostra
llengua faria part de la placa en qüestió.
Ja sé que una placa amb un idioma o un
altre no serveix per consolar a les vícti-
mes però il·lustra, aquest fet, la petite-
sa de la nostra terra essent com som, a
ulls del món, una mera regió espanyo-
la que encara no ha fet el pas endavant
vers les seves aspiracions nacionals i, per
què no dir-ho, racionals. Que el català,
per Andorra, sigui oficial a l’ONU, i no
pas a la UE per Catalunya i el conjunt
dels Països catalans, expressa que lluny
de debilitar-se la globalització continua
fent dels estats, petits o grans, l’instru-
ment i actor únics en el marc de les re-
lacions internacionals. Si volem, podrem,
ara ja no valen dilacions.

4Ni rastre de català als Alps
per Marc Gafarot
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Ada Colau
Candidata de Barcelona En Comú a l’alcaldia

“Nosaltres apostem per una gran obra,
la més gran de totes: cohesionar la ciutat”

Darrerament s’han publicat
algunes enquestes que la
donen com a possible ven-

cedora de les eleccions municipals
a la ciutat. Se sent preparada per
ser alcaldessa?
Sí, em sento perfectament prepara-
da, sobretot perquè formo part d’un
projecte col·lectiu en el qual s’han im-
plicat centenars de persones exper-
tes en les diferents matèries i barris
de la ciutat. De fet, la fortalesa de Bar-
celona En Comú és que comptem
amb la implicació de moltíssima
gent que de forma desinteressada i
generosa s’ha corresponsabilitzat
del projecte. Suposo que això és el
que reflecteixen les enquestes.

Se les creu, les enquestes?
Bé, les enquestes sempre s’han
d’agafar amb prudència. Però més
enllà dels resultats concrets que
pronostiquen, crec que el més im-
portant és que expressen una ten-
dència molt clara: els barcelonins i
barcelonines ens visualitzen com
l’alternativa al govern de Conver-
gència i Unió. I també queda clar

que el que està en joc són dos mo-
dels de ciutat.

Expliqui’ls.
El primer és el de la desigualtat, li-
derat actualment per CiU amb el su-
port habitual del PP, i que passa per
la privatització, per un turisme fora
de control, per les diferències entre
barris... I l’alternativa és el de la justí-
cia social que abandera Barcelona
En Comú, que aposta per una ciutat
més justa i més democràtica.

A través, per exemple, d’una renda
municipal complementària.
Sí, per assegurar que no hi hagi cap
veí ni veïna amb una renda inferior
a la mitjana de la ciutat, que se situa
als 600 euros. Cal deixar clar, però,
que no és una renda bàsica, sinó un
ajut extra que complementaria els
que ja presta actualment l’Ajunta-
ment. No estem parlant de repartir
xecs, sinó de garantir uns mínims
de subsistència per a tothom.

Això queda clar, però com es fi-
nançarà aquesta renda?
Creiem que necessitarem uns 25
milions d’euros d’inversió inicial.

I després? L’Ajuntament es pot
permetre mantenir a mitjà o llarg

termini un tipus de mesura com
aquesta?
L’Ajuntament té un pressupost anual
d’uns 2.500 milions d’euros amb
una capacitat d’inversió d’entre 300
i 400 milions. Per tant, si cal ens ho
podríem permetre, sí. El que segur
que no ens podem permetre és
que a Barcelona hi hagi persones
que no tinguin els recursos sufi-
cients per poder tenir un habitatge,

per poder menjar o per poder aten-
dre les necessitats dels seus fills,
perquè som una ciutat amb recur-
sos on es mouen molts diners.

Una part important dels quals
provinents del turisme. Recent-
ment s’han fet públiques les
bases per al Pacte Local de Tu-
risme. Les comparteix?
No comparteixo la forma d’abordar
una problemàtica com aquesta. Crec

que no es pot fer de forma precipi-
tada per intentar aprovar a corre-
cuita mesures electoralistes, que és
el que està fent el senyor Trias amb
aquest i altres temes. És vergonyós
que un mes i mig abans de les elec-
cions es vulgui fer veure que s’estan
fent les coses que no s’han fet du-
rant quatre anys.

Més enllà de les formes, compar-
teix el fons, però?
Comparteixo que Barcelona té tots
els elements per resoldre aquesta
problemàtica en positiu. Evident-
ment, el turisme és un gran recurs
de la ciutat i és una molt bona no-
tícia que siguem un centre d’atrac-
ció tan important, però el que hem
de fer és governar aquest model,
democratitzar-lo i posar-lo al servei
de la ciutat perquè beneficiï el seu
conjunt i no només una part. 

Com?
Fent que sigui una font d’ingressos
justa que redistribueixi els benefi-
cis i que sigui sostenible, perquè
ara mateix no ho és. I per aconse-
guir-ho cal, primer de tot, fer una
moratòria immediata de tots els
allotjaments turístics per fer un
cens ben fet i poder saber en quina
situació ens trobem. I, a partir d’a-

quí, analitzar amb tots els actors de
la ciutat les diferents realitats dels
barris i el camí a seguir en cada un
d’ells. Perquè no tot s’acaba amb
els pisos turístics.

Però sí que són un dels focus més
importants dels problemes de
convivència veïnal. Quina és la
solució definitiva per a aquesta
problemàtica?
Bé, no hi ha una única solució. Hi ha
alguns barris que no poden supor-
tar cap allotjament més, ni legal ni
il·legal, i altres que potser sí. Cal es-
tudiar-ho bé, però, en general, el
que hem d’aconseguir és que els
habitatges de la ciutat siguin per
viure-hi en lloc de destinar-se a
usos turístics. Perquè el problema
dels pisos turístics no és només de
convivència i incivisme, sinó que
també fomenten l’especulació im-
mobiliària i l’augment del preu de
l’habitatge a Barcelona, que a la ve-
gada és una de les ciutats líders en
desnonaments.

Amb tot, prohibirà els pisos tu-
rístics tal com els coneixem avui?
Depèn. Barcelona ha de decidir
quines són les seves prioritats i per
això volem analitzar-ho profunda-
ment de la mà de tots els actors de

Text: Arnau Nadeu
Fotografia: F. Javier Rodríguez

“No estem parlant de

repartir xecs, sinó de

garantir uns mínims

de subsistència”
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la ciutat un cop feta la moratòria
que li explicava anteriorment. Però
el que tinc clar és que els pisos no
es poden destinar il·limitadament a
apartaments turístics perquè ales-
hores acabarem expulsant els veïns
i veïnes dels barris com ha passat,
per exemple, a Venècia, que és una
ciutat preciosa però on ja no hi ha
venecians. I això fa molts anys que
ho alerten aquí els veïns de Ciutat
Vella, però des de l’Ajuntament no
se’ls ha volgut escoltar mai.

Tampoc, per tant, des de governs
anteriors, on hi havia Iniciativa,
ara soci seu...
Tampoc. I així ho he criticat públi-
cament. Però en el que ens cen-
trem ara nosaltres és en quina
ciutat volem per al futur, no en el
passat. I si Iniciativa creu que cal un
canvi de model i aposta per una
candidatura que ho vol fer possi-
ble, amb protagonisme ciutadà i
deixant les sigles de banda, ben-
vinguda sigui. Tenim molta feina al
davant com per perdre’ns en re-
trets del passat.

Canviant de tema, darrerament
també ha sobrevolat la ciutat
l’ombra del jihadisme. Alberto
Fernández Díaz (PP) ja ha dema-
nat més “exigència” amb els im-
migrants... Quina seria la seva
política envers aquesta qüestió?
S’ha de ser molt curós amb aquest
tipus de qüestions, perquè gene-
ren molta alarma social. I crec que
és imprescindible separar una cosa
de l’altra. És una barbaritat intentar
barrejar immigració i jihadisme o
qualsevol altre tipus de fanatisme.
Dit això, i pel que fa al jihadisme,

evidentment tolerància zero. Cal
dedicar-hi tots els esforços a com-
batre’l, per descomptat.

Alberto Fernández Díaz també ha
promès que, si és alcalde, ender-
rocarà Can Vies. Què farà vostè en
aquest cas?
A Can Vies, el que cal fer és recupe-
rar la situació originària d’abans de la
intervenció violenta per part del go-
vern de Convergència i Unió, que ha
provocat el problema actual. Perquè
abans no hi havia problema. S’esta-
ven fent les obres de cobertura de
les vies sense que l’existència de Can
Vies fos un obstacle. Per tant, cal re-
cuperar la situació anterior i repren-
dre el diàleg amb Can Vies i tot el
barri, fixant-nos amb casos d’èxit
molt propers com Can Batlló, per
poder resoldre un problema que, in-
sisteixo, ha creat l’actual Ajuntament.

Però hi ha una sentència judicial
que n'ordena l'enderroc...
La sentència és conseqüència de la
petició del propi consistori. Tal com
el mateix Trias ha reconegut públi-
cament, l'enderroc depèn de la vo-
luntat de l'Ajuntament, així que
sempre som a temps d'aturar la via
judicial i reprendre el diàleg.

Un altre tema de debat a la ciu-
tat és el preu del transport pú-
blic. Jaume Collboni (PSC)ha tret
pit pel descens que ha aconse-
guit en el cas de la T-10. Si vostè
és alcaldessa, abaixarà les tarifes
significativament?
Sí. Creiem que cal, sens dubte, una
baixada significativa dels preus i en-
caminar-nos cap a una política tari-
faria que ens acosti més a Europa.

Però no només per una qüestió so-
cial, sinó perquè això faria molt més
atractiu el transport públic i tot ple-
gat acabaria revertint en un aug-
ment dels ingressos.

Abaixar preus per tenir més in-
gressos. Sembla una paradoxa,
tenint en compte, a més, l’impor-
tant deute acumulat que té TMB.
Doncs no ho és. Perquè una millor
política tarifària, amb més abona-
ments anuals, per exemple, serviria

per promocionar més el transport
públic i, finalment, això acabaria
generant molts més ingressos. Si
millores el servei i el fas més atrac-
tiu,  estàs fent una inversió que aca-
barà generant un millor retorn del
que hi ha actualment.

També li volia parlar d’urbanisme.
Alfred Bosch (ERC) proposa soter-
rar les rondes i convertir-les en es-
pais d’ús ciutadà. És viable?
Ho ha pressupostat? Oi que no?
Bé, jo no sé si el senyor Bosch té
algun as a la màniga que no ens ha
explicat, però crec que propostes
d’aquest tipus només s’haurien de
fer seriosament i acompanyades
d’un pressupost. I una cosa així, sa-

bent el que costa fer soterraments
o cobertures d’aquest tipus, és ab-
solutament inassumible amb el
pressupost actual de l’Ajuntament.

Quin és el seu pla d’urbanisme?
Nosaltres apostem per una gran
obra, la més gran de totes:  cohesio-
nar la ciutat. La nostra prioritat serà
cosir les ferides obertes que la bom-
bolla immobiliària ens ha deixat,
com les obres de la Sagrera o la L9
de metro, per exemple.  El que cal fer
és solucionar tot això. I si per ara no
es pot acabar tot un projecte sencer
perquè era desorbitat, com el de la
Sagrera, doncs almenys fer-hi ac-
tuacions quirúrgiques per millorar la
vida dels veïns de la zona.

I més enllà de la ‘pedra’?
Impulsarem nous equipaments, per-
què n’hi ha molts de pendents. Per
exemple, en aquest mandat no s’han
fet escoles bressol noves. Se n’han in-
augurat cinc però que ja estaven
projectades per l’anterior govern. I,
en canvi, sí que s’han prioritzat altres
obres que no eren urgents ni im-
prescindibles, com ara la reforma de
la Diagonal o del Passeig de Gràcia, o
altres actuacions en zones benes-
tants de la ciutat.

Precisament els veïns d’aquestes
zones ens diuen que durant molts
anys han estat oblidats. Recorden,
per exemple des de Sarrià-Sant
Gervasi, que no tenen ni un sol
habitatge públic tutelat per a gent
gran. No tenen dret a rebre inver-
sions, també?
Per descomptat, però la qüestió són
les prioritats. El que està clar és que
ha augmentat un 40% la diferència
entre el 10% més benestant de la
població i el 10% més pobre. I
aquesta diferència, que és una bar-
baritat, és clarament territorial: hi ha
barris molt empobrits i altres on la
renda s’ha disparat. Per tant, això és
el que ens ha de marcar les priori-
tats. Però fer-ho no vol dir posar uns

barris en contra d’uns altres. Vol dir
atendre totes les necessitats de tots
els veïns i veïnes de la ciutat, però
sabent que algunes són més ur-
gents que altres. I això és el que no
ha fet l’actual govern.

L’alcalde Trias diu que ha fet polí-
tiques més socials que les dels úl-
tims 32 anys...
El senyor Trias confon la caritat
amb una política de drets. Aquesta
és la gran diferència entre el seu
model i el que defensem nosaltres.
No tinc cap mena de dubte que ha
donat molts ajuts. De fet, com més
s’han anat apropant les eleccions,
més n’ha donat. Però això és una
política erràtica. Anar a cop d’ajut
no arregla res.

Què caldria fer?
Polítiques redistributives i prevenir
les situacions d’emergència. El se-
nyor Trias s’ha limitat a augmentar
els ajuts socials a alguns barris, però
no les inversions. I aquí és on es veu
la diferència entre la política de drets
i l’assistencialisme. La gent no vol ca-
ritat, vol poder-se valdre per ella ma-
teixa. I nosaltres, com li deia tot just
començar, volem fer de Barcelona
un referent mundial de ciutat justa i
democràtica.

Parlant de referents internacio-
nals, em pot aclarir la seva posició
respecte a grans congressos que
tenen lloc a la ciutat, com el Mo-
bile World Congress?
Nosaltres apostem totalment pel
Mobile World Congress i altres
grans congressos, malgrat que se
m’han atribuït posicionaments al
respecte que mai no he defensat.
El que sí que he dit és que crec que
l’actual Ajuntament no aprofita
prou aquests grans esdeveni-
ments i que s’haurien de reorien-
tar perquè la ciutat se’n beneficiés
molt més.

En quin sentit?
Som la ciutat del Mobile World
Congress però tenim barris on el
50% o fins i tot el 70% de la pobla-
ció no té accés a internet, per ex-
emple. Per tant, ens sembla que
cal aprofitar millor aquest esdeve-
niment per generalitzar l’accés a
internet a tots els barris. Hem de
tenir una política d’aposta real per
les noves tecnologies que vagi
més enllà dels anuncis televisius
sota el títol d’Smart City.

Entrevista

“Som la ciutat del 
Mobile World Congress 
però tenim barris on 
el 70% de la població 
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El futur de la casa Muñoz Ramo-
net es comença a perfilar. Re-
centment s’ha conegut que l’his-
tòric immoble situat al número
282 del carrer Muntaner  acolli-
rà a partir de 2018 un espai ex-
positiu a la casa principal i una bi-
blioteca especialitzada en obres in-
ternacionals a l’immoble annex
del carrer de l’Avenir.

L’aposta per la biblioteca, en
lloc d’un arxiu o un casal per a la
gent gran, tal com s’havia parlat,
arriba després que així ho dema-
nés l’Associació de Veïns de Sant
Gervasi Sud.

Segons el tinent d’alcalde de
Cultura, Jaume Ciurana, les obres
començaran a finals del 2016,
tot i que ha avisat que cal ser pru-
dents amb la qüestió, ja que l’A-
juntament encara es troba im-

mers en el procés judicial contra
les filles de l’industrial Muñoz
Ramonet per una suposada apro-
piació indeguda d’una col·lecció
d’obres d’art. 

Precisament, encara no fa un
mes, tal com va avançar El País,
l’Audiència Provincial de Barce-
lona va desestimar la demanda de
nulitat presentada per les quatre
filles de Muñoz Ramonet contra
la Fundació Julio Muñoz Ramo-
net, l'entitat constituïda per l'A-

juntament el 1995 per gestionar el
llegat. Una decisió que permetrà
que el consistori continuï recla-
mant  totes les obres d’art.

GAIREBÉ 10.000 VISITES
D’altra banda, l’Ajuntament ha
explicat que un total de 9.761
persones han visitat els jardins
de la casa des del passat 17 de ge-
ner durant les jornades de por-
tes obertes celebrades els dis-
sabtes i diumenges.

Imatge de l’interior de la casa. Foto: Línia Sarrià-Sant Gervasi

La Muñoz Ramonet acollirà una
biblioteca i un espai expositiu
» Es tracta d’una demanda feta per l’Associació de Veïns del barri
» Les obres començaran el 2016 i s’enllestirien pels volts del 2018

Detenen les treballadores d’un
prostíbul per drogar els clients

SUCCESSOS4Els Mossos d’Es-
quadra van detenir a principis de
mes el propietari, de nacionalitat
alemanya, i nou treballadores del
prostíbul Pussy Cat del carrer
Sagués per presumptament haver
drogat i robat a almenys 11 clients.

La investigació va començar
després de les denúncies de les
víctimes, que van explicar a la po-
licia com, després de contractar
els serveis de prostitució  i haver
pres una copa, es començaven a
trobar malament un cop ja eren

a l’habitació. Segons la policia,
posteriorment les detingudes
robaven els diners a les víctimes
i també aprofitaven per fer ope-
racions amb les seves targetes de
crèdit. Al cap d’una estona les víc-
times eren empeses al carrer
aprofitant que estaven des-
orientades.

Les nou treballadores detin-
gudes tenen entre 24 i 41 anys i
són de  nacionalitats equatoriana,
veneçolana i colombiana. Dues
d’elles han ingressat a presó.

HOMENATGE4L’Ajuntament
va otorgar a mitjans del passat
mes de març la Medalla d’Or de
la Ciutat a títol pòstum a l’es-
criptor Gabril García Márquez,
mort ara fa un any a Mèxic i que
entre el 1967 i el 1973 va viure a
Sarrià, alternant visites i estades
en altres països.

L’acte d’entrega de la meda-
lla, recollida pel fill de l’escrip-
tor, es va celebrar després que el
plenari del Consell Municipal
acordés per unanimitat fer en-

trega d’aquest trofeu a títol pòs-
tum per la contribució de Gar-
cía Márquez a enriquir el patri-
moni literari barceloní i uni-
versal. 

Durant l’homenatge, el ti-
nent d’alcalde de cultura, Jaume
Ciurana, va voler destacar el
fet que durant l’època que Gar-
cía Márquez va viure a Barcelo-
na, en el tram final de la dicta-
dura franquista, la ciutat era
un símbol de modernitat per l’è-
poca i va destacar que “Barce-

lona vol reconèixer la seva con-
tribució a donar fama mundial
a la nostra ciutat”.

La relació de García Márquez
amb Barcelona, on també va
coincidir amb molts dels autors
de l’anomenat boom llatinoa-
mericà, va ser molt prolífica, ja
que hi va escriure alguna de les
seves novel·les més importants,
com El otoño del patriarca,
una de les novel·les més reco-
negudes i que millor plasma la
seva personalitat.

Redacció
SANT GERVASI-GALVANY

El prostíbul és al Carrer Sagués. Foto: Google Maps

Un reconeixement merescut

Efemèride | La Casa Orlandai celebra el seu vuitè aniversari 
L’Associació Casa Orlandai celebra aquests dies la renovació del conveni de gestió de

l’equipament que permetrà, segons expliquen des de l’associació, “continuar apostant
per un projecte participat per les entitats i els veïns”. Per celebrar-ho, dissabte que ve

es farà una jornada festivan amb diverses activitats programades i una paella popular. 
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Detenen les treballadores
d’un club cannàbic del districte
SUCCESSOS4Els Mossos d’Es-
quadra van detenir fa 10 dies els
membres del club de cànnabis
Greenworld,  quatre dones i
dos homes, per un presumpte
delicte de tràfic de drogues.

Els detinguts, cinc de nacio-
nalitat espanyola i una de na-
cionalitat italiana, són la presi-
denta, el tresorer, tres treballa-
dors i la secretaria del club. La
investigació policial, després

que agents dels Mossos d’Es-
quadra registressin la seu de
l’associació al carrer Marià Cubí,
ha permès concloure que els de-
tinguts no feien cap tipus de cul-
tiu, producció i elaboració de la
marihuana en el local, cosa que
demostraria que la plantació
de cànnabis es feia fora del lo-
cal, sinó que compraven la ma-
rihuana als seus proveïdors i la
revenien.

Arriba una nova edició 
de l’Òpera en Ruta

CULTURA4La quarta edició de
l’Òpera en Ruta, una iniciativa
que busca divulgar i aprofundir
en aquest gènere musical, se ce-
lebrarà a partir del pròxim qua-
tre de maig i acabarà el dia 17 del
mateix mes.

Enguany, a part dels dife-
rents equipaments del districte
que acolliran alguns dels actes
de l’Òpera en Ruta, també s’a-
fegeixen a l’esdeveniment enti-
tats com el Gran Teatre del Li-
ceu, el Palau de la Música o la
Fundació Victoria de los Ánge-
les.  Així doncs, durant les dues
setmanes de l’Òpera en Ruta es
podran gaudir de diferents es-
pectacles i actes com la confe-

rència inaugural “Le nozze di Fi-
garo, un retrat d’una societat
que s’acaba”, a càrrec d’Enric
Calpena; la presentació del lli-
bre ‘Si Beethoven pogués es-
coltar-me’; el concert de duets i
àries d’òperes al Centre Cívic
Pere Pruna.

Un dels moments més des-
tacats d’aquestes dues setmanes
arribarà amb l’oportunitat de
gaudir de l’obra de Victoria de
los Ángeles, que  el director de
l’òpera en Ruta, Albert Vilardell,
defineix com “l’art amb majús-
cules per les seves grans quali-
tats interpretatives, la seva im-
pactant professionalitat i la seva
capacitat de comunicar”.

La Vil·la Joana, la casa de la serra
de Collserola on Jacint Verdaguer
va passar les seves últimes set-
manes, fet pel qual també se la co-
neix com Casa Verdaguer, es re-
convertirà a partir del primer se-
mestre del 2016 en un espai his-
tòric i literari.

Tal com ha explicat el consis-
tori,  es vol “construir una mira-
da integradora que valori les po-

tencialitats del discurs històric i
patrimonial de Vil·la Joana i les
relligui amb el llegat de Jacint
Verdaguer”. 

El projecte, batejat com Vil·la
Joana-Casa Verdaguer, té un
pressupost adjudicat de cinc mi-
lions d’euros a càrrec de la Dipu-
tació i està impulsat  pel Museu
d’Història de Barcelona (Muhba).
L’objectiu  de l’Ajuntament és
avalar la candidatura de la ciutat
a Ciutat Literària de la xarxa de de
ciutats creatives de l’Unesco, que
es va presentar ahir en un acte ins-
titucional celebrat al Saló de Cent.

Tal com va explicar uns dies
abans el tinent d’alcalde de Cul-
tura, Jaume Ciurana, aquest ob-
jectiu té un triple vessant: “Patri-
monial, emocional i estratègic”.

DISTRIBUCIÓ
La planta baixa de la casa-museu
acollirà l’espai on es narrarà la
vida de l’escriptor de Folgueroles
i dels artistes amb els quals va es-
tar més en contacte.

A la planta superior s’hi man-
tindran les dependències on Ver-
daguer va passar més temps du-
rant els seus últims dies.

La reforma de la Vil·la Joana començarà a partir del primer semestre del 2016. Foto: Josep B.C.

La Vil·la Joana serà un museu
de la literatura a partir del 2016

Redacció
VALLVIDRERA

Contribuir a la millora de la qualitat de
vida de la gent gran promovent progra-
mes d’envelliment actiu i mitjançant una
atenció integral, forma part de la filoso-
fia amb la qual els professionals de Sani-
tas Residencial duen a terme la seva feina
a les 40 residències repartides per tota la
geografia espanyola. Sanitas Residencial
inclou també en la seva programació so-
ciocultural tallers terapèutics que mitjan-
çant l’ús de diferents tècniques com l’ús
de tecnologia o activitats musicals, con-
tribueixen a afavorir un envelliment actiu
estimulant capacitats físiques, cognitives
i socials. 

La música i el ball són activitats que
desperten gran interès, ja que tenen la ca-
pacitat d’influir directament en l’estat d’à-
nim, faciliten l’expressió de les emocions i,
a més a més, constitueixen un gran mo-
ment social. En aquest context, Sanitas
Residencial obrirà les portes de totes
les seves residències el pròxim diven-
dres 8 de maig en una jornada en la qual
la gent gran i familiars gaudiran d’una
tarda de ball, i on a més a més el públic
general podrà apropar-se i conèixer de
primera mà els serveis, les instal·lacions i
el personal qualificat dels seus centres.

Les set residències de la ciutat com-
tal -Sanitas Residencial Sagrada Família,
Provença, Les Corts, Iradier, Consell de
Cent, Altanova i Bonaire,- s’uniran a la ini-
ciativa ‘Tarda de ball’ amb classes gra-
tuïtes obertes a tothom a ritmes de
salsa, boleros, tangos o sevillanes, i on la
gent gran i les seves famílies podran
gaudir a més a més d’un aperitiu per
agafar forces.

Tots aquells interessats en inscriu-
re’s en aquesta activitat poden fer-ho a
través del telèfon 900 494 216 o de la
pàgina web www.diasanitas.es. Les
primeres cent persones que s’inscri-
guin rebran el llibre ‘Bailar con los ojos
cerrados’ de Cristina Hernández, un
conjunt d’històries i reflexions narrades
per personalitats de l’art, la política o la
ciència, majors de 70 anys.

Tardes de ball i benestar físic, mental
i social a les residències de Sanitas 

Per consultar on són
les nostres residències,

trucar al telèfon o al web
900 494 216 

www.diasanitas.es
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Retratar els comerços històrics i
emblemàtics del districte. Aquest
és l’objectiu del concurs de fo-
tografia que el Centre cívic Sarrià
ha organitzat darrerament sota
el nom de Els comerços de Sa-
rrià-Sant Gervasi. Aquest cer-
tamen té com a objectiu im-
mortalitzar la singularitat dels
establiments comercials emble-
màtics del districte i crear una
base de dades gràfiques sobre els
mateixos. 

Les obres, que es van poder
lliurar en format digital o en
paper fins al passat 10 d’abril,
han estat recollides als centres cí-
vics del districte. El jurat del con-
curs estarà format per tres per-
sones del món de la fotografia
designades per la direcció del
Centre cívic Sarrià. El veredicte

dels guardons es farà públic
demà dimecres, i es comunica-
rà per correu electrònic als pre-
miats. El lliurament de premis se
celebrarà divendres, dia de la in-
auguració de l’exposició amb
les obres presentades. Hi ha
premis de 300, 200 i 100 euros
respectivament, dividits en les
dues categories de què consta el
concurs: fotografies individuals
o sèries  fotogràfiques. 

En els últims anys, la cons-

cienciació pels establiments his-
tòrics ha crescut. Darrerament,
l’Ajuntament ha fet públic el
nou catàleg de comerços histò-
rics de la ciutat, que identifica
228 botigues d’aquestes carac-
terístiques a Barcelona, de les
389 que va delimitar ara fa un
any en un primer catàleg. Sobre
les 228 botigues històriques,
però, en diferencia 32 que comp-
taran amb una protecció integral
del seu patrimoni. 

El concurs vol destacar la singularitat del comerç de Sarrià. Foto: Arxiu

Organitzen un concurs de fotos
sobre comerços emblemàtics

» El Centre Cívic Sarrià crearà una base de dades amb les instantànies
» El veredicte final del certamen es farà públic demà dimecres

L’Eix Sarrià encara el bon
temps amb dues sortides

ACTES4Després de la celebra-
ció de la tradicional Sarrià BBQ,
que va tenir lloc dissabte passat
a la plaça de Sarrià, l’eix co-
mercial del barri ja prepara una
nova edició de la Mostra de Co-
merç al Carrer i Gastronòmica,
que tindrà lloc el pròxim dis-
sabte 9 de maig durant tot el dia
al carrer Major de Sarrià. 

Pel que fa a la barbacoa de
dissabte, des de l’associació s’as-
segura que “va ser tot un èxit”, i
destaquen “la gran afluència de
gent”. La cita va comptar no no-
més amb la rostida de la vede-
lla –que comença a rostir-se la nit

abans–, sinó que també va ofe-
rir ball country, tirada de dards
i fins i tot un brau mecànic. 

Ara per ara l’associació co-
mercial està organitzant la prò-
xima Mostra de Comerç al Ca-
rrer, que tindrà lloc al maig i que
aplegarà al carrer Major de Sa-
rrià a un bon nombre de boti-
gues del barri. Enguany l’eix
tancarà el carrer Reina Elisen-
da per posar-hi més botigues.
Per altra banda, i de manera pa-
ral·lela, a la plaça de Sarrià se ce-
lebrarà la Mostra Gastronòmi-
ca, on es podran trobar pro-
ductes selectes locals. 

Els botiguers augmenten 
les vendes un 3,7% el febrer

BALANÇ4Els bons resultats del
comerç de proximitat català se-
gueixen creixent. Segons dades
de l’Índex de Comerç de l’Insti-
tut Nacional d’Estadística (INE)
publicades fa pocs dies, els bo-
tiguers catalans van vendre du-
rant el passat febrer un 3,7% més
que en el mateix període de
l’any passat. A més, aquesta xi-
fra representa el sisè mes con-
secutiu d’increment de les ven-
des del petit comerç. 

Aquesta xifra, unida a l’aug-
ment de la facturació durant la
campanya nadalenca, auguren

una recuperació del sector. De
fet, en l’estudi de l’INE s’indica
que l’increment de les vendes del
petit comerç és superior al de les
grans cadenes –2,8%– i  els
centres comercials –2,5%–. 

Per la seva banda, des de la
Confederació de Comerç de Ca-
talunya (CCC) asseguren que
aquestes xifres del mes de febrer
“són les millors que s’han regis-
trat des de l’inici de la crisi eco-
nòmica”. Per altra banda, la
CCC destaca que el comerç de
proximitat “és l’únic sector que
està generant ocupació”. 

Barcelona rep un premi pel
seu model de mercats públics

TROBADA4Barcelona va con-
vertir-se en la capital mundial
dels mercats durant els últims
dies de març. El Congrés Inter-
nacional de Mercats Públics,
que organitza l’organització es-
tatunidenca Project for Public
Spaces (PPS), va servir per en-
senyar al món el model de mer-
cats barceloní. 

Les jornades van cloure amb
el lliurament del premi Ciutat
Mercat a Barcelona, un guardó

que reconeix “el model d’utilit-
zació dels mercats com a eina de
desenvolupament urbà soste-
nible” que en fa la capital cata-
lana, segons indica PPS. 

La cita va reunir a Barcelona
prop de 450 assistents de 120
ciutats del món, que van acordar
una declaració final en la qual es
destaca que els mercats públics
“són espais que ofereixen grans
oportunitats per a la transfor-
mació de ciutats i regions”. 

Redacció
SARRIÀ

La vedella de la BBQ es comença a rostir la nit d’abans. Foto: ES

Celebració | Punts de llibre per a tots els eixos
En el marc de les accions del programa El Comerç i les escoles, de cara a Sant 

Jordi es repartiran un total de 500.000 punts de llibre entre les botigues associades 
als diferents eixos de la ciutat. Aquests punts han estat elaborats pels escolars que 

participen en el programa, i consten de 12 dissenys diferents amb temàtica de Sant Jordi. 
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Carla Suárez, jugadora de Club
Tennis Barcino, va arribar a la fi-
nal de l’Open de Miami, Florida,
on va caure contra l’actual nú-
mero 1 del món, la nord-ameri-
cana Serena Williams (6-2, 6-0).
Suárez va començar amb força
i va aconseguir guanyar els seus
dos primers serveis al primer
set, però a partir d’aleshores la
tennista de Michigan es va mos-
trar intractable i va resoldre la fi-
nal en tan sols 56 minuts. 

No obstant això, amb aquest
resultat la canària ha aconseguit
sumar prou punts per entrar al
top ten mundial. Suárez és la ter-
cera tennista de l’Estat que ha
aconseguit ser entre les deu mi-
llors, després de l’aragonesa
Conchita Martínez i d’Arantxa
Sánchez Vicario.

A banda d’aquest magnífic
resultat, dos joves jugadors del
Barcino han aconseguit títols
individuals per al seu palmarès. 

El barceloní Álvaro López es
va proclamar campió de l’ITF
Júnior de Benicarló, Castelló,
després de guanyar per un do-

ble 6 a 4 al valencià Carlos Ta-
berner. Per la seva banda, Nilo
Duarte va derrotar al també te-
nista del Barcino Lucas Franco
a la final del Campionat de Ca-
talunya cadet. Franco arribava
com a favorit, però va caure per
un doble 6 a 4.

Suárez i Williams amb els trofeus. Foto: Miami Open

Carla Suárez, del Tennis Barcino,
sotscampiona a Miami

» La canària va caure contra Serena Williams, la número 1 mundial
» La jugadora de Las Palmas se situa desena al rànquing femení

El Cros de Muntanya de 
Can Caralleu celebra 15 anys

ATLETISME4Dissabte 9 de maig
se celebrarà el tradicional Cros de
Muntanya de Can Caralleu, que
aquest any arriba a la quinzena
edició. Inicialment, la prova
s’havia de disputar el passat 21 de
març, però es va haver de sus-
pendre a causa de les fortes plu-
ges que van caure.

Enguany, la cursa presenta
una novetat important, ja que
ofereix dues distàncies: un reco-
rregut de 7,5 quilòmetres per als

principiants i un altre de 15 qui-
lòmetres per als més atrevits. La
major part d’aquests recorreran
el Parc Natural de Collserola.
Els participants també travessa-
ran el Parc de l’Oreneta o la ca-
rretera de les Aigües.

Al marge d’aquestes dues dis-
tàncies també es disputarà la
tercera edició del cros infantil i es
tornarà a celebrar la caminada
popular, d’uns 8 quilòmetres,
pensada per a tota la família.

El CP Sarrià afronta set 
finals per poder salvar-se 

FUTBOL4Després de la derrota
en la seva visita a la UE San Juan
Atlètic de Montcada (3-1), el CP
Sarrià té per endavant set partits
per aconseguir l’objectiu de con-
tinuar a Segona Catalana. Ara
mateix, els blaugrana són a sis
punts de la salvació, que mar-
quen el Singuerlin i l’Equipo Ja.

Els homes de Marc Fernán-
dez rebran la UD Cirera al Mu-
nicipal de Can Caralleu aquest
cap de setmana, mentre que la
resta de compromisos com a lo-
cal els enfrontaran a dos equips
de la meitat de la classificació, el

CD Carmelo i la UB Catalonia.
L’últim partit que els sarrianencs
disputaran com a locals aquesta
temporada serà contra el tercer,
el CE Premià.

D’altra banda, dels tres par-
tits a domicili que haurà d’a-
frontar el Sarrià, un serà un di-
fícil desplaçament al Municipal
d’Esports de Mataró, l’estadi
del líder de la categoria. A més,
haurà de visitar el CE Canyelles
de Nou Barris, i clourà la tem-
porada a Sants, jugant contra el
cuer, el Dinàmic Batlló, al Camp
de l’Energia.

El Godó converteix la ciutat en
l’epicentre del tennis mundial

TENNIS4Aquest dissabte arren-
ca la 63a edició del Trofeu Com-
te de Godó, la competició més
emblemàtica i prestigiosa de
tennis a l’Estat espanyol. 

Un any més, les pistes de te-
rra batuda del Reial Club de
Tennis Barcelona (RCTB) con-
verteixen la ciutat en l’epicentre
del tennis mundial. El sorteig del
quadre se celebrarà el mateix dia
18 al Fan Corner del RCTB. 

Entre les figures més desta-

cades que acudiran a la cita hi ha
el manacorí Rafa Nadal, vuit
vegades guanyador del Godó,
el tennista de Xàbia David Ferrer
o el campió de la darrera edició,
el japonès Kei Nishikori. Els
balcànics Milos Raonic i Marin
Cilić, tots dos situats al top ten
mundial, també són seriosos
candidats a endur-se la copa.
L’organització treballa per por-
tar alguna altra gran figura del
circuit mundial.

Redacció
SARRIÀ-SANT GERVASI

Alguns dels participants de l’anterior edició de la prova. Foto: Cros de Can Caralleu

Serveis | L’Oficina de Serveis als Clubs es posa en marxa
Durant aquest mes es posarà en marxa l’Oficina de Serveis als Clubs de la ciutat, un

organisme que oferirà assessorament fiscal, comptable o en aspectes com la llengua o
la comunicació. La Unió de Federacions Esportives de Catalunya gestionarà l’oficina,

que oferirà els seus serveis amb d’un portal web i d’un local a la Rambla de Catalunya.
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AGENDA MENSUAL
DIVENDRES 17 D’ABRIL 
18:00 Presentació del llibre de Joana Bruna, La

Fantàstica llegenda de la Jordina, a càrrec d’Al-
berto Trinidad, director editorial d’Ediciones
Oblicuas. / Biblioteca Collserola. 

DIJOUS 16 D’ABRIL
11:00 Itinerari Antic Car de Catalunya, un viat-

ge on no cal gastar gens de benzina. Es visi-
tarà una de les col·leccions de cotxes privats
més importants del país. / Centre cívic Vil·la
Florida.

DILLUNS 20 D’ABRIL
Matí-TardaDel Quixot a Andy Washol: La paròdia

com a motor de la literatura i les arts. A càrrec
de Víctor Escudero, professor d’Estudis Lite-
raris de la Universitat de Barcelona. / Biblioteca
Sant Gervasi.  

FINS AL 30 D’ABRIL
Matí-Tarda C’est la vie. Exposició que serveix com

un homenatge a l’obra de l’artista Tat Vilà. Pa-
ral·lelament a aquesta mostra, a l’escola
Traç s’ensenyarà una retrospectiva de la seva
obra. / Centre cívic Pere Pruna.

FINS AL 30 D’ABRIL
Matí-Tarda Exposició col·lectiva de poemes ori-

ginals i amb temàtica lliure de membres del
grup de poesia del Centre cívic Sarrià. 

DISSABTE 18 D’ABRIL
12:00 El llibre Boig. Un taller de collage on apa-

reixeran diversos personatges esbojarrats. A
càrrec de Gina Clotet. Adreçada a infants ma-
jors de 3 anys. / Centre cívic Sarrià. 

DISSABTE 18 D’ABRIL
11:00 Sac de rondalles. Kamishicleta, una ses-

sió de contes del món seguint la tradició ja-
ponesa. A càrrec de Dania Teatre. Activitat
adreçada a infants majors de 4 anys. / Bi-
blioteca Sant Gervasi. 

DIUMENGE 19 D’ABRIL
12:00 Partit de futbol entre el CP Sarrià i el  Cirera

UE, corresponent a la jornada 28 del grup 2
de Segona catalana. / Can Caralleu.

CULTURA INFANTIL ESPORTSEXPOSICIONSTALLERS

A càrrec de l’escola Kids & Us de Sarrià,
aquesta activitat està adreçada a in-
fants majors de 3 anys, i narra les vi-
vències d’un xèrif que té un cavall que
sempre dorm. / Biblioteca Clarà.

Cowboy & 
Indians

Dv. 17 d’abril a les 18:00

Carmen és l’última obra de Georges Bi-
zet, basada en la novel·la del mateix
nom de Prosper Mérimée. Narra una
tempestuosa història d’amor a l’An-
dalusia d’inicis del segle XIX. / Centre
cívic Pere Pruna.

Xerrada sobre Carmen, 
de Bizet

Avui dm. 14 d’abril a les 19:00

El col·lectiu de gent gran representat
pel grup de teatre i la coral realitzaran
una representació de les obres i can-
çons que han estat preparant durant
el curs per a la celebració de Sant Jor-
di. / Centre cívic Vil·la Florida.

Diada de 
Sant Jordi

Dc. 22 d’abril a les 17:30

Per Sant Jordi, el CT Barcino organit-
za tot un seguit d’activitats per als so-
cis durant tot el dia. Totes les sòcies se-
ran obsequiades amb una rosa. / CT
Barcino.

Diada de Sant Jordi
al CT Barcino
Dc. 23 d’abril 

línia 21 edicions de proximitat 
Barcelona · Badalona · 

Baix Maresme · l’Hospitalet
Baix Llobregat ·Vallès · Turisme

Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia

Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia

Línia
Línia

Periodicitat

Mensual
Eixample
Nou Barris
Sarrià-Sant Gervasi
Sant Andreu
Ciutat Vella
Horta-Guinardó
Mar (ed. Castelldefels i entorn)
Mar (ed. Baix Maresme)
Vallès (ed. Cerdanyola i entorn)
Vallès (ed. Sabadell i entorn)
Cornellà
Tres (Esplugues i entorn)
Nord (Martorell i entorn)
l’Hospitalet

Quinzenal
Sants
Sant Martí
Gràcia
Les Corts
Badalona

Setmanal
Vallès (ed. Vallès Oriental)

Tirada

180.350
15.025
15.025
15.025
15.025
15.025
15.025
15.025
15.025
10.025
10.025
10.025
10.025
10.025
10.025

150.250
15.025
15.025
15.025
15.025
15.025

36.000
9.000

Total 366.600

14 mensuals
5 quinzenals
1 setmanal

180.350
150.250
36.000

publicitat@comunicacio21.com

la primera xarxa 
de periòdics de proximitat del país

366.600 
exemplars

difusió controlada per OJD/PGD

línia
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